
Protokół Nr XVII/20
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 27 lutego 2020r.

XVII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 27 lutego 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:15 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Radni nieobecni na posiedzeniu:
- Damian Kiecka

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 20 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Wojciecha Dudek oraz 
Radnego Grzegorza Kaczmarczyk.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

Przewodniczącym Komisji został Radny Wojciech Dudek.

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący poinformował, że po analizie na Komisji Gospodarki Komunalnej, 
Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy projektu dokumentu pn. „Strategiczne Studium 
Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego” zaproponowano podjęcie w 



tej sprawie uchwały. Przedstawił, że Komisja negatywnie ustosunkowała się do ujętych w 
atlasie map przebiegów korytarzy Kolejowych Liniowych Inwestycji Towarzyszących, trzech
wariantów tras pokazanych w ciągu nr 7 linia kolejowa nr 170. Stwierdził, że ogłoszone 
konsultacje są skierowane do mieszkańców, którzy indywidualnie mogą zgłaszać swoje 
uwagi, a do gminy o wyrażenie stanowiska nikt nie wystąpił z oficjalnym pismem, jak 
również gmina nie została poinformowana o przedłożeniu takiego dokumentu do konsultacji. 
Wyjaśnił, że wobec tego wystarczającym będzie jak Rada w głosowaniu poprze stanowisko 
Komisji i uwagi zostaną zgłoszone poprzez dostępny formularz konsultacyjny.

Radni w swoich wypowiedziach podkreślali jednak zasadność wyrażenia stanowiska Rady 
poprzez podjęcie w tej sprawie stosownej uchwały.

Po przeprowadzonej dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek dotyczący 
uzupełnienia porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały w wyżej omawianej 
sprawie.

Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dot. 
strategicznego studium lokalizacyjnego inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
PRZECIW (5) Rajmund Gazda, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Stanisław 
Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Adam Ratka
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

Przewodniczący poinformował, że przyjęty w głosowaniu projekt uchwały będzie 
analizowany w punkcie 6 jako ostatni z projektów uchwał.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XVI Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Na wstępie Burmistrz poinformował o:

 etapie realizacji budowy przedszkola w Jaśkowicach,
 złożonym do Urzędu Marszałkowskiego wniosku o dofinansowanie montażu 

efektywnego energetycznie oświetlenia ulicznego w mieście,
 przygotowywanych dokumentach potrzebnych do podpisania umowy na 

dofinansowanie termomodernizacji budynków komunalnych przy ul.Gliwickiej i 
Grzegorczyka,

 trwających pracach nad opracowaniem miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla Centrum Miasta Orzesze,



 rozpoczęciu prac nad miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu położonego w Orzeszu w sołectwie Zgoń,

 rozpoczętych pracach planistycznych w Zazdrości i Zawadzie,
 rozpoczęciu prac związanych z aktualizacją Gminnej Ewidencji Zabytków, która 

wymaga opiniowania przez Śląskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w 
Katowicach,

 przekazanej częściowej odpowiedzi Polskiej Spółki Gazownictwa na pismo dot. 
planów inwestycyjnych w zakresie sieci gazowniczej na terenie Orzesza,

 prowadzonym przez Burmistrza Miasta Łaziska Górne postępowaniu polegającym na 
wydaniu decyzji administracyjnej dotyczącej ustalenia środowiskowych uwarunkowań
dla przedsięwzięcia pn. „Utworzenie Zakładu Przetwarzania Zużytego Sprzętu 
Elektrycznego i Elektronicznego”,

 prowadzonym przez Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska postępowaniu 
odwoławczym dot. decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia 
polegającego na udostępnieniu i zagospodarowaniu złoża węgla kamiennego „Żory-
Suszec 1” w granicach projektowanego obszaru górniczego „Orzesze”,

 rozpoczętej budowie oczyszczalni ścieków,
 otwarciu ofert w przetargu na budowę rurociągu tranzytowego z Orzesza-Śródmieścia 

do oczyszczalni ścieków w Orzeszu-Zawiści, 
 trwających rozmowach na temat budowy suszarni oraz wyboru technologii do 

osuszania i zagospodarowania osadów z oczyszczalni ścieków,
 pomyłce dotyczącej wyników badania wody. Stwierdził, że na koszt gminy zostanie 

przez certyfikowane laboratorium poddana badaniu woda ze 108 zgłoszonych przez 
mieszkańców miejsc, gdzie studnia stanowi jedyne źródło czerpania wody,

 wystosowanym do Premiera Mateusza Morawieckiego oraz Ministra Michała Wosia 
liście dotyczącym tematu jakim jest tzw. SMOG,

 pracach nad nowym regulaminem dot. dofinansowania do wymiany źródeł ciepła, w 
związku z zamiarem nie udzielania dofinansowania do wymiany źródeł ciepła na kotły
węglowe dla obszarów gdzie jest sieć gazownicza,

 zamiarze stworzenia w Urzędzie Miejskim pomocy dla mieszkańców w wypełnianiu 
wniosków w programie Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska „Czyste 
Powietrze”,

 planowanym zamieszczeniu na stronie internetowej swojego stanowiska odnośnie 
wariantów tras pokazanych w ciągu nr 7 linia kolejowa nr 170 projektu dokumentu pn.
„Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu 
Komunikacyjnego”. Dodał, że w prowadzonych konsultacjach złożone zostaną uwagi 
oraz przedstawione będą propozycje nowego przebiegu linii kolejowych,

 obecnym braku 52 miejsc w przedszkolach. Dodał, że do 14.03.br. rodzice będą 
decydować o ostatecznym wyborze przedszkola. Zapewnił, że miejsca dla chętnych 
przedszkolaków zostaną na pewno zabezpieczone,

 współpracy ze Stowarzyszeniem Miłośników Miasta Orzesza odnośnie cmentarza, 
który przed laty funkcjonował przy ul.Miłej oraz szczeliny przeciwlotniczej przy 
ul.Dworcowej, którą Stowarzyszenie chce wykorzystać jako atrakcję w Orzeszu.

W związku z pytaniem Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów poinformował, że prace 
związane z budową przedszkola w Jaśkowicach przebiegają zgodnie z planem i o ile nie 
wystąpią nieprzewidziane okoliczności obiekt powinien być we wrześniu oddany do użytku.



Przewodniczący poinformował o:
 złożonej przez Posła Krzysztofa Tuduj do Ministra Klimatu, Ministra Sprawiedliwości

i Ministra Zdrowia interpelacji w sprawie zagrożenia życia i zdrowia mieszkańców 
Powiatu Mikołowskiego w związku z niepokojącymi wieściami o zagrożeniach 
związanych ze skażeniem wody na terenie miasta Orzesze,

 podjętej przez Zarząd Śląskiego Związku Gmin i Powiatów uchwale w sprawie 
uhonorowania 30-lecia restytucji samorządu lokalnego w Polsce.

Burmistrz dodał, że planowane jest, aby w miesiącu wrześniu w Orzeszu odbyły się odchody 
dla upamiętnienia 30-lecia odbudowy samorządu lokalnego w Polsce.

Radni poruszyli tematy dotyczące:
 zorganizowania spotkania z mieszkańcami celem udzielenia informacji dotyczącej 

planowanego przebiegu przez Orzesze linii kolejowych ujętych w „Strategicznym 
Studium Lokalizacyjnym Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego”,

 przekazywanej mieszkańcom informacji dotyczącej braku możliwości telefonicznego 
zgłaszania stanu licznika wody,

 częstotliwości oraz sposobu płatności za ścieki.
 

5. Zadania modernizacyjne infrastruktury drogowej oraz funkcjonowanie komunikacji 
w mieście
Naczelnik Wydziału Komunalnego p.Mariola Szczekała przedstawiła wykaz inwestycji i 
remontów drogowych do realizacji w 2020r. Materiał zamieszczony jest w załączniku Nr 1 do
protokołu.
Dodała, że do ustalonego na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, 
Budżetu i Mienia Gminy wykazu dróg do remontu musi zostać wprowadzona korekta ze 
względu na niezasadność wykonania remontu ul.Słowiańskiej, gdzie planowana jest budowa 
gazociągu. Poinformowała, że zwróci się do radnych z Jaśkowic o wskazanie innej drogi do 
remontu w ramach środków finansowych rezerwowanych na remont ul.Słowiańskiej.  

W związku z pytaniem wyjaśniła, że przy remontach dróg nie jest możliwe wykonanie 
zjazdów do posesji, jeżeli są one na terenach prywatnej własności. Dodała, że jest to 
obowiązkiem mieszkańców.

Przewodniczący zwrócił uwagę na konieczność zabudowania kratki ściekowej w dolnej 
części wskazanej do remontu ul.Wybickiego, aby zbierała napływającą z góry wodę. 

Poruszono sprawę porządkowania dróg po okresie zimowym.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wykaz inwestycji i remontów drogowych do 
realizacji w 2020 roku wypracowany na Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, 
Budżetu i Mienia Gminy z wyjątkiem ul.Słowiańskiej.

Głosowano w sprawie:
pozytywnego zaopiniowania zadań modernizacyjnych infrastruktury drogowej na terenie 
miasta ustalonych na Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia 
Gminy z wyłączeniem ul.Słowiańskiej. 



Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

Komunikację w mieście omówiła Naczelnik Wydziału Komunalnego p.Mariola Szczekała. 
Materiał zamieszczony jest w załączniku Nr 2 do protokołu.

W związku z pytaniami odpowiedź została udzielona na temat:
 rozkładu jazdy darmowej linii Z,
 dodatkowego oświetlenia na ul.Małej.

Przewodniczący zwrócił się o przygotowanie szacunkowego kosztu zabudowy dodatkowych 
punktów świetlnych na ul. Małej. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) Podjęcie uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska dotyczącego skargi na 
Burmistrza Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że skarga została złożona dnia 07.01.2020r., którą do Rady 
przesłało Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Katowicach. Dodał, że celem jej 
rozpatrzenia swoje posiedzenie w dniu 18.02.2020r. odbyła Komisja Skarg, Wniosków i 
Petycji. Wyjaśnił, że skarga dotyczyła dwóch punktów, które poruszone były już we 
wcześniejszych skargach. Dodał, że w obecnie złożonej skardze nie wskazano nowych 
okoliczności, w związku z czym na podstawie przepisów KPA, Komisja proponuje 
podtrzymać stanowisko zajęte w uchwale podjętej na poprzedniej sesji w styczniu 2020 roku. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej podtrzymania stanowiska dotyczącego skargi na Burmistrza 
Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, 
Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Wojciech Dudek
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka



b) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2020-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2020-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

c) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2020r.
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2020r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

d) Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania porozumienia komunalnego
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że od czerwca 
będzie podpisane porozumienie przez Starostwo Powiatowe, gdyż sprawy dotyczące 
prowadzenia izb wytrzeźwień są zadaniem powiatu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rozwiązania porozumienia komunalnego. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Wojciech Dudek, Teresa Potysz
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

e) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Orzeszu-Woszczycach w 
rejonie ulic: Centralnej, Przyjaźni i Żorskiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w Orzeszu-Woszczycach w rejonie ulic: Centralnej, 
Przyjaźni i Żorskiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

f) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 
stanowiącej własność Gminy Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Wyjaśnił, że zbycie 
dotyczy nieruchomości przy ul.Wiosny Ludów.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 
stanowiącej własność Gminy Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka



g) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania uczniom uzdolnionym 
stypendiów naukowych w ramach "Lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży w Mieście Orzesze"
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu. Przedstawił protokół z dnia 27 lutego 2020r. 
z przeprowadzonych konsultacji w celu poznania opinii organizacji pozarządowych i 
podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w sprawie:

 przyjęcia zasad i trybu udzielania  uczniom uzdolnionym stypendiów naukowych w
ramach "Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w
Mieście Orzesze",

 nadania Statutu Miejskiego Żłobka w Orzeszu.
Protokół stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia zasad i trybu udzielania uczniom uzdolnionym 
stypendiów naukowych w ramach "Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
dzieci i młodzieży w Mieście Orzesze". 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

h) Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiego Żłobka w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej nadania Statutu Miejskiego Żłobka w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka



i) Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych o charakterze 
ogólnogminnym dotyczących zmian statutu Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że zmiana zarówno 
statutu Miasta jak i statutów Sołectw związana jest ze zmianą załącznika przedstawiającego 
mapę miasta, ze względu na zmianą granic miasta. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przeprowadzenia konsultacji społecznych o charakterze 
ogólnogminnym dotyczących zmian statutu Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

j) Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących 
zmian statutów sołectw Gminy Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmian 
statutów sołectw Gminy Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

k) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia negatywnego stanowiska wobec projektu 
dokumentu pn. "Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu 
Komunikacyjnego"
Radni zwracali się do Burmistrza o rozpropagowanie wśród mieszkańców informacji 
dotyczącej prowadzonych konsultacji projektu dokumentu pn. „Strategiczne Studium 
Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego”. Proponowali 
zorganizowanie z mieszkańcami spotkania oraz udzielania pomocy przy wypełnieniu 



formularza dot. tych konsultacji, a także przygotowanie informacji nt. ilości mieszkańców, 
którzy zostaną poszkodowani w związku z proponowanym przebiegiem linii kolejowych.

Burmistrz wyjaśnił, że konsultacje nie są prowadzone przez miasto i nie widzi zasadności 
organizowania na ten temat spotkania z mieszkańcami, ponieważ nie może udzielać 
informacji na temat dokumentu, który nie został opracowany przez gminę. Dodał, że każdemu
mieszkańcowi, który zgłosi się do Urzędu zostanie pokazany przebieg planowanych linii 
kolejowych, a także na stronie internetowej zamieszczone będzie stanowisko Burmistrza w tej
sprawie łącznie z pokazaniem innych wariantów przebiegu linii kolejowych.

Przewodniczący stwierdził, że rolą radnych jest zachęcanie mieszkańców do wzięcia udziału 
w tych konsultacjach poprzez wyrażenie swojego stanowisko w dostępnym formularzu. 
Zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków o odczytanie projektu 
uchwały przygotowanego zgodnie ze stanowiskiem Komisji Gospodarki Komunalnej, 
Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia negatywnego stanowiska wobec projektu dokumentu 
pn. "Strategiczne Studium Lokalizacyjne Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego". 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna 
Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Adam 
Ratka, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu 
za II półrocze 2019r.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i 
Sportu za II półrocze 2019r.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (1) Damian Kiecka



8. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął XVII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie.

                         Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                        mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


